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 תושבים יקרים,
 

 לפני כחודש ימים התקיימו בחירות להנהגה המקומית שלנו. 
 

ליוסי רוזנברג שעמד : אנו, חברי הועד הנבחר, מבקשים לנצל במה זו להודות לחברי הועד היוצא
מושי זלצמן, ענת קבילי, אופיר אדלמן, גונן ישר, אוריאל פרידמן  –בראשו ולכל חברי הועד 

 ונמרוד פוביצר, על שנים רבות של נתינה ועשייה רבה ומבורכת עבור הישוב שלנו. 
 

 תודה לכולכם!!!
 

 –מספר נושאים ביניהם בינואר. במסגרת הישיבה נידונו  91ישיבת הועד הראשונה התקיימה ב 
 

 "דיירי הרחוב הציגו את הבעיות שהם חווים ביומיום בשל בניית  – רחוב "דרך המלך
הכבישים החדשים סביב צומת רעננה. אופיר אדלמן התנדב להיות איש הקשר מטעם 

 הועד עבור דיירי הרחוב, אל מול הגורמים המעורבים בבנייה.
 

 הועד החליט לאשר את תכנית גן הילדים על פי הסקיצה שהועברה לנו,  – הגן החדש
. בימים אלו 4192כדי לצאת לבנייה בהקדם ועל מנת שהגן יהיה מוכן כבר באוגוסט 

 מתחילות העבודות. הגן ייבנה במתחם בית העם, בסמוך לשני הגנים הקיימים.
 

 ידי הישוב בשיתוף הוחלט כי הובלת התכנון תעשה על  – תכנית המתאר החדשה
 המועצה האזורית דרום השרון. 

 
 שנבחרו לייצג אותנו במליאת המועצה האזורית הם מיכל כספי ואברהם נדל. זו  הנציגים

 ההזדמנות לאחל להם הצלחה!!!
 

  תהליך הקמת הועדות נמצא בעיצומו. בישיבת הועד הבאה יושלם הדיון  –הועדות
תעוררות ורצון רב של תושבים לקחת חלק בנושא. במהלך מערכת הבחירות חווינו ה

בעשייה. נשמח לראות תושבים רבים לוקחים חלק פעיל בועדות השונות ומצטרפים למעגל 
 העשייה למען הקהילה שלנו.

 
 

 ובהצלחה לכולם,  בברכה
 –חברי הועד הנכנס 

 אופירלואיס רוסו, איציק מרוז, תמר בירם, תמר שריאל, אופיר אדלמן, דקל אביסדריס, יאיר 
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 מכתב ליוסי רוזנברג  
 דורון קשוב

 

 יוסי רוזנברג אל : 
 היו"ר היוצא של הועד המקומי

 
 שלום! יוסי

שבים, הרמות  ואני בטוח, כי גם בשמם של מרבית תושבי בשמי ובשם משפחתי, ברצוני להודות לך,
 למען הכפר והקהילה שגרה בו. שנים, 91על שרות של 

שנטלת על עצמך ואת  יוכל להבין את כובד המשא ציבורית )בהתנדבות(,רק מי שעסק שנים, בעבודה 
 .הכפיות הטובה שזכית ל

אני משוכנע, שלא  החינוך והתרבות ושיפור התשתיות. עבדת ללא לאות, לשיפור תנאי המגורים בכפר,
הן אם מדובר על  חיי כולנו, השלמת את כל המשימות שהצבת לעצמך, אך אלו שהשלמת השליכו על

 לילת הכבישים הראשיים והן אם מדובר על הביוב המרכזי.ס
 תושבי הכפר. מבטאים את רגשות התודה של כל אני מקווה שהתודה והכרת הטובה שבמכתבי,

שבעוד חמש ח ות משימות רבות נוספות ואני בטואיש ברוך כישרונות ויכולת, עומד בפני לואיס רוסו,
 עד המקומי,ויו"ר הו יכיר את מלוא העול המוטל עלשנים כשיסיים את הקדנציה הראשונה שלו, ו

 לאחל לו ולצוות החדש שלצדו יצטרף אל תודותיי ואני מנצל הזדמנות זו,
 יה ומוצלחת.יעבודה פור

 ושוב
 ....תודה

 
 

 ברכות ותודות ליוסי יו"ר הוועד היוצא
 יעל ודודי ורדי

 

תודה ומלוא ההערכה ליוסי רוזנברג על תרומתך לקהילה לאורך שנים רבות. בתחילת דרכך הציבורית 
ובהמשך הדרך הארוכה כיו״ר ועד  ,ל עזרתך בקידום תנועת הנוער בכפרע ,כיו״ר ועדת נוער וחינוך

 הישוב.
 תודה מיוחדת לכל בני ביתך אשר אפשרו לך להקדיש לילות כימים למען הכפר.

 
 

 וציפיות  ברכות 
 מרים לוטם

 

 עד החדש, אולם גם ציפיות יש לי.וי לויברכות
לטפח ולעודד  רבות דובר על הרצון והצורך לשמור על הצביון הכפרי של הכפר. לא פחות חשוב הוא

 וההתחשבות ההדדית. תאת האווירה הקהילתית, האכפתיו
 חדש ומעודכן.ועד כי סוף סוף יוציא ספר טלפונים מקומי ואני מצפה מה

, אולם ספר טלפונים מקומי הכולל את מספריהם של כל םסלולאריינכון, כיום יש אינטרנט וטלפונים 
התושבים, כפי שנהוג ברוב הישובים, יהיה לברכה לרבים מאתנו ויקל על הקשר והתקשורת בין 

 התושבים.
להידוק הקשרים. כמן כן השתתפות רחבה יותר מצד חברי הכפר בעלון החודשי יכולה אף היא לתרום 

ענות רבה יותר והשתתפות לא רק של ותיקי הכפר וגמלאים, במועדון ההרצאות של יום שלישי יה
 תתקבל בברכה. 

 ל חברי הכפר מוזמנים.כ
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 קרטונים –פינת מחזור 
לאריזת מוצרי חשמל ולאריזות שונות, הנזרקים על בחודשים האחרונים אנו עדים לקרטונים המשמשים 

 ערימות הגזם ונערמים ליד פחי האשפה.
 הוועד הקצה בפינת המחזור היישובית, שני מכלי מחזור לקרטונים.

רק  אלאליד פחי העיתונים ולא על נקודות הגזם  אנו מבקשים לא לפזר את הקרטונים בכל הכפר, לא 
   !! לנו לשמור על כפר יפה ונקי רועזבנקודות המחזור, 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 לנו לעבור !!! רועז
 .ומשאיות לפינוי אשפה וגזם התלמידים הסעותיום אוטובוסים של  מדיבכפר עוברים 
י צדי הדרך )לדוגמא נמשמכוניות נתקלים במעברים צרים הנוצרים עקב חניות של  כלי רכב אלופעמים רבות 

 .רחוב האלונים ורחוב הכרם (
ולהעניק לנו אוטובוסים והמשאיות לעבור להקפיד על חנייה מסודרת כדי לאפשר לאנו מבקשים מהנהגים 

 את השרות הרצוי.
 
 
 

 שירות, טיפול ויעוץ אישי במועצה האזורית דרום השרון
במסגרת המחלקה לשירותים חברתיים במועצה, ניתן לקבל טיפול וייעוץ אישי במחיר מסובסד במגוון 

 ון:נושאים כג
 ילדים, הורים, בני זוג, יחסים בעבודה ועוד. – משבר ביחסים קרובים

 מיצוי עצמי, העצמה, שינוי תעסוקתי ועוד. – מציאת משמעות ותחושת שייכות
 התמודדות רגשית, עיבוד אירועים, חיזוק כוחות והתמודדות עם מגוון בעיות רגשיות. – משבר, חולי, אובדן

 ציאליות קליניות, מומחיות בפסיכותרפיה פרטנית במחיר מסובסד במיוחד.הטיפול ניתן ע"י עובדות סו
 30-3333003;   רונית איזננשדט    30-3333000לקביעת פגישה ניתן לפנות ל:  ענת אהרון 
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 חדשות תרבות :
 ....... ועדת תרבות החדשה מזמינה

ביישוב ואת כל מי  את כל מי שמעוניין להעלות רעיונות חדשים לפעילויות תרבות וקהילה
 שמעוניין לקחת חלק בפעילות התרבות והקהילה בכפר לפגישה

 . בספריה 22:..בשעה  42.2.2.3 -ביום שני ה
 "מי שלא מגיע לא משפיע" !!

 

 
 

 לכבוד יום האישה הבינלאומי !!!!
 {91מוזמנות כל נשות הכפר}החל מגיל 

 נשי–בוקר שישי לבילוי של 
 //:0/בשעה  21/2/2/12-יום שישי ה

 בתכנית:
 מפגש וארוחת בוקר -11:11

  -"לדעת לבחור"  -91:11
 אחת מנשותיו לשעבר של גואל רצון. -הרצאתה של אלה גולן

מהכת הפוגענית של  4191אלה גולן מגדלת כיום  לבדה את  חמשת ילדיה, לאחר שחולצה בשנת 
גואל רצון. היום, לאחר התפכחות ושיקום, משחזרת אלה את תהליך ההיסחפות השואב של 

 נטי, על שבי פסיכולוגי.תסיפור או , והשלכותיו על המשך חייה. 91הכת, שהתחיל בגיל 
 

 

ופשית2                                                                                                     לנשות הכפר הכניסה ח
 2₪ 42אורחות של נשות הכפר מוזמנות להשתתף בעלות של 

 

 ארוחת הבוקר מעשי ידיהן של נשות הכפר.
ומטעמים כל  מי שמוכנה לתרום ולקחת חלק בהכנת עוגות, פשטידות, סלטים 

 .303-9034003 -מוזמנת ליצור קשר עם אורלי דואק ,נוספים
 כמו כן, אנו זקוקות לפלטות שבת לחימום, בהשאלה.

 
 תמר שריאל
 ועדת תרבות החדשה
151-1189119 

http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&docid=f32HisJp3KnnNM&tbnid=OrfR20d0gK0ttM:&ved=0CAUQjRw&url=http://www.haganenet.co.il/content3.asp?pageID%3D14627%26ganID%3D3765&ei=njLmUrjlG4TBswbD24D4Bw&psig=AFQjCNE6LEgHYnTAJRp9krsSRAWR2B93KA&ust=1390904229814653
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 :הספרייהחדשות 
 

 הספרייה שינתה את ימי הפעילות:
 יה ומשחקיהיספר  -98:61-91:61יום א' 
 ומשחקיה היספרי  -98:61-91:61יום ד' 
 יה בלבדיספר   -99:61-96:61יום ו' 

יה לחצי ותלתדותפתח את מתקיימות הרצאות במועדון ותיקים יה תהיה פתוחה אך ורק כשיבימי ג' הספר
 שעה לפני ההרצאות.

 
 ספרים חדשים !!!

    רבי מכר וקלאסיקות, עבור ילדים, נוער ומבוגרים
 שווה לבקר ולהתרשם !!!

 
 

 שיפוץ מקיף הימים אלהספרייה מסיימת ב
 .המרחיב את שטחה באופן משמעותי

 
 וכו' לרווחת המבקרים. קבל כתרומה שטיחים, פופים, כריותנשמח ל

 escala@zahav.net.il  1261211-152לתאום יש לפנות לדפנה מיזל 
 

 2תפורסם בהמשךהודעה  -בקרוב נערוך אירוע פתיחת האגף החדש 
 

 תתקבל בשמחה בתאום עם דפנה מיזל. ,לילדים נוער ומבוגרים ,תרומת ספרי קריאה
 

 בכדי שהספרים יגיעו ליעדם 
 אנו מבקשים לא להניח אותם בפתח הספרייה כשהיא סגורה.

 
 

  שעת סיפור לקטנטנים
 תחזור לאחר חופשת הפסח והמועדים יפורסמו בהתאם.שעת סיפור 

 במייל לדפנה מיזל. יפנהכל מי שלא רשום לתפוצת מיילים ומעוניין 
 

 !נשמח לראותכם! -ו גם בימים אל כסדרההספרייה פועלת  להזכירכם:
 

 

 

 

mailto:escala@zahav.net.il
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 מרים לוטם
  

 : 3304ינואר -3300תכנית מרצים והרצאות לחודשים דצמבר 
 

 נושא שם המרצה תאריך
היחסים הביטחוניים החשאיים ביניהן  –סין וישראל  עיתונאי בכיר -ברזילי אמנון  92. 2.4

 )בעקבות ביקור המרצה בסין במשלחת נתניהו(
פיזיקאי   -פרופ' חיים לוטם  91.4.92

 מומחה בתחום האופטיקה
האם בחרנו במשקפיים  –שיפור הראייה בגיל השלישי 

 מתאימים?
 

 , בחדר ותיקים, הציבור מוזמן09:03שלישי אחה"צ, משעה ההרצאות מתקיימות אחת לשבוע, בימי 

 

 חדווה ואוריאל פרידמן
 

ואת חברי  לכבוד סיום כהונת הוועד הזמינה משפחת זלצמן את עובדי הוועד, את נציגי הכפר בדרום השרון
  הגיון.לפני שהשתכרו התבקשו הנוכחים להשיב על חידות בסגנון של תשבץ  הוועד למסיבה.

 : שם פרטי )פ( שם משפחה )מ( או גם וגם )פ+מ(.אחד הנוכחיםמשפט קצר תאר את השם של 
 נסו את כוחכם.

 המצליחים והמיואשים יוכלו למצוא את התשובות בסוף העלון.
 עלו והצליחו.

 הזמרת אכלה מהמזון במדבר. )מ( .9
 זוזי מאיש המלח. )פ+מ( .4
 הצבע נכשל כמו סרגל. )פ+מ( .6
 אשון שייך לה. )פ(מלך החיות הר .2
 )מ( משענתי. .5
 לפי השמיעה הוא לא חקלאי. )פ( .8
 איך בצמרת צומח דשא ? )פ+מ( .1
 דווקא הוא אמר לו ללכת ? )פ( .1
 חיית טרף וכנוי השם כאן בנה חומה. )פ+מ( .1

 אציל מושל בעיר הגנים. )מ( .91
 שחקן טניס? עוקץ? או בעל אבן יקרה? קשה לדעת. )מ( .99
 )פ+מ(הפרח החמישי באחת מערי השו"מ.  .94
 המלאך מביתן אהרון. )פ+מ( .96
 "ירד משמיים בלובן כנפיים". )פ+מ( .92
 מים מתערבים במים. )פ+מ( .95
 משקעי או רטיבות שלי. )פ( .98
 מכר את היבול בשטח. )מ( .91
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 מיכאל רוטשילד
 
 

 בשנים האחרונות מתמודדת ישראל עם ריבוי מבקשי המקלט ממדינות אפריקה. 
ור שפתיחת גבולות המדינה לכל דכפין אינה דבר מעשי אבל, מצד שני, כולנו זוכרים את מצד אחד, בר

 התקופה בה התדפקו יהודים שניסו לברוח מהנאצים על דלתות שווייץ והושמדו בגלל שאלו לא נפתחו.
 

פעולה לדעתי, אפשר לפתור את הבעיה של ישראל ושל מדינות אחרות שנחשפות לאותה בעיה על ידי שיתוף 
 בין לאומי אבל לצערי, אינני מוצא אוזן קשבת אצל אף אדם שנמצא בעמדת השפעה.

 ווריאציות על המכתב שאצטט להלן נשלחו )או נאמרו בעל פה( לאנשים הבאים:
 מוץ מטלון, זהבה גלאון, עדי קול, עומר בר לב, נציבות האו"ם לפליטים בישראל.

האו"ם לפליטים ענתה לי בכתב )וגם את תשובתה אצטט  לא מצאתי אוזן קשבת ורק נציבות –כאמור 
 בהמשך(.

 
 

 המכתב המציג את הרעיון:
 
 

 הצעה לדרך התמודדות עם בעיית הפליטים בישראלהנדון: 
 

בכל מקום בו היא קיימת( היא בין השאר תוצאה של מצב גיאוגרפי:  –בעיית הפליטים בישראל )ולמעשה 
 ישראל היא המדינה החופשית שהכי קל להגיע אליה מארצות המוצא של הפליטים.

עובדה זו יוצרת חוסר איזון מובהק בין מספר הפליטים הנמלטים לישראל לבין יכולתה של ישראל לקלוט 
 פליטים.

 
ן מצויות במיקום גיאוגרפי כזה יכולות לנקוט עמדה מוסרנית מתנשאת זאת בשעה שמדינות אחרות שאינ

 ולתרום לפתרון הבעיה רק מס שפתיים המורכב בעיקר מטענות כלפי מדינת ישראל.
בעיה זו עשויה להיפתר אם מדינות חופשיות ברחבי העולם תחתומנה על אמנה בה הן מתחייבות לשתף 

 יטה של אחוז מסוים מתוכם.פעולה בפתרון בעיות הפליטים על ידי קל
 

יהיה אחראי על סיווגו של אדם כפליט ומרגע שסווג ככזה הוא   UNHCRהרעיון הוא שגוף בין לאומי כמו 
 ללא קשר הכרחי לארץ המוצא שלו. –יישלח לאחת המדינות החתומות על האמנה 

חזקה הכלכלי של המדינה, אותו גוף יפזר את הפליטים בין המדינות הקולטות לפי קריטריון הגיוני )כמו 
מספר תושביה, גודל השטח שלה, או כל שילוב בין אלה לבין קריטריונים נוספים( וימנע מצב בו מדינה קטנה 
כמו ישראל צריכה לפתור בכוחות עצמה בעיות פליטים כה רבות ובמקביל להיות מושא לטענותיהן של 

 מדינות שאינן תורמות לפתרון הבעיות.
עיון זה נידון אי פעם )אנשים עמם שוחחתי עליו לא שמעו את הדברים קודם( ובמידה שנידון אינני יודע אם ר

 מדוע אינו מיושם. –
  

 לתגובתכם אודה.
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 תשובת נציבות האו"ם לפליטים:
 שלום מיכאל,

 שמחתי לקרוא אודות הצעתך.
הרעיון אותו אתה מציג קיים בעולם ונקרא "חלוקה בנטל" אולם אין משמעותו של רעיון זה העברה של כל 

 .Y, לנקודה Xהפליטים המגיעים לנקודה 
משמעות הצעתך היא כי אף מדינה לא תישא בנטל בסופו של מאמץ...חלוקת הנטל מתייחסת גם למשא בו 

 ינות קולטות הגירה, או מבוססות לקלוט פליטים )לשיטתך(.חולקות כלל מדינות העולם וגם ליכולת של מד
הנושא מורכב יותר ממה שביכולתי לתאר בכתב, אולם לצערי לא עומד לרשותי די זמן להאריך בסוגיה אתך 

 בשלב זה.
 שמחה על המחשבה היצירתית ועל האכפתיות

 
 
 

 מה שאני מבין מתשובת נציבות האו"ם לפליטים:
 ברכות,

 י אותך אבל: חשבו על זה קודם, לפניך, לא משנה....לא בדיוק הבנת
 אני ואתה לא נשנה את העולם כי אין לי זמן בשבילך.

 
 

 הערה:
המכתב נוסח לפני הקמת הגדר. מאז, כניסת הפליטים לישראל קשה יותר אבל עובדה זו, למרות שהיא 

 מקלה על ישראל, אינה מתמודדת עם בעיית הפליטים.
 
 

 בקשתי מן הקוראים:
 אשמח אם תייעצו לי כיצד לפעול או תסבירו לי במה אני טועה.
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 מיכאל רוטשילד
 המילה האחרונה:

 קרה לכם שמישהו שדיבר אליכם בחוצפה טרק לכם את הטלפון למרות שידע שיש לכם מה לומר לו?
 אני מניח שזה גם די הרגיז אתכם. אני מניח שכן.

 מדובר, לטעמי, בהתנהגות אלימה.
הדקות מרגיז שבעתיים כשזה קורה לכם עם מישהו שכלל לא הכרתם ושכל השפעתו על חייכם במהלך 

 שהובילו לניתוק הייתה מעצבנת.
 זה קרה לי היום ברמות השבים.

 נסעתי במעלה רחוב הבנים והתקרבתי לפנייה לרחוב הפרדס.
מעט לפני העיקול הבחנתי במכונית שעמדה באמצע הכביש ליד מפרץ חנייה כשממולה חונה מכונית ליד 

 המדרכה.
 ראיתי שלא אוכל לעבור והאטתי את הנסיעה.

 לעצירה והמתנתי כשנייה כדי שהנהגת תבחין בי ותפנה לי את הדרך.הגעתי 
 צפרתי. –כשדבר לא קרה 

 הנהגת הסיעה את המכונית לתוך מפרץ החנייה תוך שהיא מפנה אלי פרצוף נוזף בסגנון "למה מי מת?"
 האמת שאיש לא מת. לא מיהרתי. בסך הכל נסעתי לחדר כושר, אבל הנהגת לא ידעה זאת ולמרות זאת

 מצאה לנכון להפנות אלי מבט נוזף על כך שהעזתי לבקש לעבור.
 עצרתי לידה וסימנתי לה לפתוח את החלון.

 היא פתחה אבל מיד התחילו היא והאישה שלידה לצעוק עלי למה אין לי סבלנות ומדוע אני צופר.
תי שיש ברמות שאלתי  "מדוע את חוסמת את הרחוב?" והיא ענתה לי שזה הבית שלה )פעם ראשונה שגילי

 השבים דרי רחוב( ושיכולתי לחכות בשקט עד שתזוז.
 כל הארס כוון כנגד תגובתי על חסימת הכביש ושום מילת התנצלות על חסימת הכביש.

אמרתי לה שאני רוצה לספר לה סיפור אז היא ענתה שהסיפורים שלי לא מעניינים אותה וסגרה את החלון 
 שמא בכל זאת אספר לה את הסיפור.

סך הכל רציתי לספר לה על האיש שכשנעצר על ידי שוטר לאחר שהיה מעורב בקטטה, הסביר לשוטר: ב
 "הכל התחיל בזה שהוא החזיר לי!"

 לפני שסגרה בפני את החלון חשבתי שתבין את המשל. עכשיו אני כבר פחות בטוח.
 הדגמתי כאן דרך לומר את המילה האחרונה מבלי להיגרר לאלימות. –מכל מקום 

 
 בעיות החנייה בכפר:

 הסיפור הנ"ל מדגים שימוש פוגעני בכביש שנעשה מבחירה חופשית של הנהג.
הבעיה היא שיש ברמות השבים מקומות בהם הנהגים החונים מפריעים תדיר לנסיעה ושבהם נראה שחופש 

 הפעולה שלהם בעניין מוגבל יותר.
 ליד מגרש הכדורסל. –אחד הבולטים שבהם הוא חלקו התחתון של רחוב הבנים 

יש שעות שבהן כמעט אי אפשר לנסוע שם מכיוון שהמכוניות החונות משני הצדדים )למרות שהמדרכה שליד 
 מגרש הכדורסל מסומנת באדום לבן( מונעות את המעבר.

אני, אמנם, נמנע מחנייה באדום לבן בכל מחיר, אבל אני יכול להבין הורים שבאים לקחת את ילדם אל הגן 
 מנו ואין להם שום מקום אחר לחנות בו במרחק סביר.או מ

 מצב דומה, אם כי פחות מוצדק, אני פוגש לא פעם ברחוב הברושים.
 לפני מספר שנים הפכו את הרחוב הזה לחד סטרי וזה בפני עצמו מעיק.

 העניין הוא שלא פעם הוא כמעט הופך לאפס סטרי בגלל אופן החנייה של דייריו ואורחיהם.
הוועד והמועצה ימצאו לבעיות אלו פתרון ואשמח אם עד שימצא פתרון יפגינו הנהגים החונים אשמח אם 

 יותר התחשבות באלה שמשתמשים בכביש למטרה לה נועד.
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 :מאת: חברי וועדת הביקורת )היוצאת( 
 עו"ד, תמר לאופר, דן מישר, יחיאל נאור -רפי בייפוס  ,עו"ד - יוספה בלקין 

  
הינו הדו"ח האחרון של ועדת הביקורת הנוכחית. הוועדה הבאה תבחר על ידי  4194דו"ח הביקורת לשנת 

ו"ח מתפרסמים באתר האינטרנט של המועצה האזורית, מן הסתם בקרוב. הדו"ח המלא ותגובת הוועד לד
 היישוב. ועדת הביקורת מאחלת לוועד הנכנס הצלחה במילוי תפקידיו ומעשיו.

  

 : 2/12להלן עיקרי דו"ח הביקורת לשנת 

 
ביקורתו התבססה על דוחות הביקורת שהתפרסמו  ממצאי הביקורת של מבקר הפנים של המועצה:. 9

שאינה נסקרת  4196בשנים קודמות והוועד נדרש לתשובות. הוועד התחייב לתקן את הנדרש במהלך שנת 
 בדו"ח זה.

 
למרות שחלק מהרחובות הראשיים עברו שדרוג ושיפוץ, שאר הרחובות  תחזוקת הרחובות וניקיון היישוב:. 4

והזנחה בטיפול השוטף. אין אכיפה בנושא פינוי גזם עודף ושאינו במועד והמכיל סובלים מתשתיות לקויות 
 גרוטאות שלא במועד הנקוב לפינוין וגיזום גדרות הפולשות לתחום הציבור.

 
למרות מכרז שמירה חדש שתיקן חלק מהליקויים שהיו  טחון ואגרת השמירה:יטחון, תקציב הבירכז ב. 6

 קודם לכן עדיין נשארו נושאים בעייתיים: 

  ,התושבים גדל אך האגרה לא הוזלה.  מספרההוצאות לשמירה פחתו 

 ש"ח בשנה.  961,111 -אין הגדרת נושא משרת רכז בטחון אף כי יש רכז בטחון בעלות של כ 

 טחון וזאת שלא על פי דין. יטחון כגון שכר של רכז הבימנים הוצאות במחלק מעודפי הגביה מ 
 אגרה כהגדרתה בתקנות היא כסף ייעודי שמטרתו אך ורק כיסוי הוצאות שמירה.

יחולו התקנות החדשות של משרד הפנים בנושא השמירה כך שהוועד החדש יידרש לפעול על  3304בשנת 
 טחון מחדש.יפיהן ולבחון את סוגיית השמירה והב

 
כמו אגרת השמירה גם אגרה זו היא כסף צבוע המיועד אך ורק לתחזוקת הביוב ושיקומו גרת ביוב: א .2

במידת הצורך. יש עודפי גביה המצדיקים בדיקה מחודשת של גובה האגרה. שלא על פי התקנות מופנים 
 כספים ממקור זה באופן שוטף לתקציב תחזוקה רגיל שאינו רק לתחזוקת הביוב.

 
הפרוטוקולים מפורסמים כשגרה באתר היישוב אך עדיין לקוניים ואינם  עילויות הוועד:שקיפות בפ. 5

 משקפים דיונים. שקיפות לקויה במיוחד יש בכל הקשור להתנהלות בנושא מתחם תע"ש.
 
בהמשך להערות חוזרות ונשנות של ועדת הביקורת כנית תע"ש: ותהתנהלות הוועד בנושא תכנית המתאר . 8

חוזרת  -בשנים קודמות ביחס להתנהלות עמומה ובלתי שקופה הן בתוך הוועד פנימה והן כלפי התושבים 
 התופעה ביתר שאת עד כדי התרעמות קולנית ורועמת של התושבים. 

 

 בנושא בתוך הוועד  בולטות בהעדרן התייעצויות מקדימות עם אנשי מקצוע כמו גם דיון מעמיק
 עצמו.

 .לא מונה פרוייקטור לניהול נושא התב"ע למרות החלטת הוועד למנות פרוייקטור מקצועי 

 מונתה וועדת היגוי מורחבת ברמה ההצהרתית אך בפועל לא מלאה את תפקידה. 

  התנהלות הוועד בעניין מלווה חשש מובנה של ניגוד עניינים הקשור ליו"ר הוועד אף כי היועמ"ש
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 ל דרום השרון אינה סבורה כך. ש
          

כניות תיקון המוגשות תיש בעיה במעקב ובדיקה של אישור תכניות בניה ופיקוח והקפדה על ביצוען: . 1
 לאחר אישור בניה ותוכניות לתב"ע מקומית.

 
 נכרת עלייה גבוהה מהצפוי בהוצאות לשכר. הוצאות שכר:. 1
 
 בנה שלא בהתאם לתוכניות עבודה מסודרות. עדיין נ התקציב השנתי וניהולו:. 1

ליון ש"ח. בחינת עוגת התקציב נמצאת בדו"ח המלא ימ  6.1 -היה כ 4194 -סך התקציב השנתי של היישוב ל
 5%מהתקציב מופנה להחזר חובות )על חשבון השתתפות בתב"ר שנתקבלו בעבר( ועוד  1%-אך חשוב לדעת ש

 92%סה"כ החזר השתתפות בתב"ר של היישוב המהווה   -ן מהתקציב מופנה להשתתפות בתב"ר מתוכנ
 מכלל התקציב.

 
 חל שיפור מה בניהול תקציב הנוער אך עדיין יש מקום לחסכון בהוצאות שונות.  ניתוח הוצאות הנוער:. 91
 

 חל שיפור בניהול הקופה הקטנה. עדיין יש חריגות בניהול הקופה הקטנה של הנוער. קופה קטנה:. 99
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 לפני היות בית העם
שנים לחנוכת בית העם בכפרנו. בית העם היווה במשך רוב שנותיו, אכסניה לפעילות  15ימלאו  4192בדצמבר 

התרבותית והחברתית של הכפר, ועל כן סיפורו הוא גם סיפורה של פעילות זו. בכוונתנו להקדיש השנה את 
 הארכיון בעלון לנושא בית העם, על תולדותיו והיבטיו השונים.מדור 

 את הפרק הראשון נייחד לפעילות התרבותית בשנים שבהן טרם נבנה בית העם.
 

 בחוברת העשור נכתב:
"הכפר ידע לשים את הדגש על העבודה התרבותית, שהיה בה צורך מיוחד לפי רוח המקום... כדי 

 להקל על המעבר וההתקשרות לתנאים החדשים ביישוב." 
הכותב מפרט את נושאי ההרצאות ומערך הקורסים )בדגש על לימודי השפה העברית, שכידוע לא הוכתרו 

רוח לאנשי הכפר ומשכו גם -קבועים שהעניקו שעות קורתבהצלחה רבה(, ומסיים בציון הקונצרטים ה
 מאזינים מהסביבה.    

  
גם לירס, שכתב את ספרו בשנת הארבעים לכפר, עמד על מקומה הנכבד של הפעילות התרבותית מהשנה 
הראשונה לקיומו של הכפר. את הצורך בפעילות זו הוא מסביר בחשיבותה בארץ המוצא של המתיישבים, 

 כני תרבות שם ושאפו לקיים גם כאן, בארצם החדשה, את הרמה התרבותית אליה הורגלו. אשר היו צר
 

( כמקום ההתכנסות  Futtermachsanעד שהוקם בית העם שימש מחסן התערובת של הקואופרטיב )
בבית  9162אסיפות הראשונות של הכפר, נערכו עד אמצע שנת הציבורי. כאן התקיימו אספות התושבים )ה

, כאן (לאחר הקמתו, יחד עם הפעילות התרבותית  -למחסן התערובת   רמתיים וכפר מל"ל ועברו הספר של
נישאו ההרצאות בנושאי ציונות, היישוב היהודי בארץ וגם נושאים כלליים מתחומי המדע, האמנות, החינוך 

, התיישבו לאחר שנתפסו כל הכיסאותעל האווירה במחסן  נכתב בספר חולות חמים כי והפסיכולוגיה. 
על שקי המספוא והתערובת. "בחורף הקימו טיפות הגשם שירדו על גג הפח רעש כה גדול, עד כי היה   הבאים

  בערבי הקיץ ישבו בחצר המחסן לאורו של פנס רוח.  צורך להפסיק לא פעם את דברי המשתתפים".
 

( הודעות Kulturarbeitבות' )בעלוני 'המודיע' של הוועד המקומי, אנו מוצאים, תחת הכותרת 'עבודת התר
 (. pünktlich!רבות על קיום ההרצאות: שם המרצה, נושא ההרצאה, מקומה וכמובן ציון השעה "בדיוק!" )

 
על כך  –מתוך הפעילות התרבותית זכורה בעיקר הפעילות המוסיקלית, שהתקיימה בכפר כבר מראשיתו 

התיישבו כאן מוסיקאים חובבים מצוינים רבים, אני מעריך שבמחצית  9166סיפר דני שטייניץ: "בשנת 
מהבתים יכולת למצוא פסנתר או כינור או כלי אחר". היו שניגנו בעצמם )כגון שלישיית רוזנוב, פולברמכר 

 וגב' רהפלד( ורבים אחרים האזינו לתקליטים.       
      

ף לכפר דר' חנן שטייניץ, רופא, מוסיקולוג ופסנתרן, שקיים בכל יום ו' אחה"צ הרצאות על הצטר 9168-ב
מוסיקה עם הדגמות על פסנתר )בעלות של חצי גרוש מנדטורי(, הרצאות שהפכו לשם דבר ומשכו מאזינים 

 מיישובי הסביבה, מרחק של שעה הליכה לכל צד וקצת פחות ברכיבה על חמור. 
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 מחסן התערובת
 
 

 בעלוני 'המודיע' נמצאו רק מעט הודעות על קונצרטים, להלן דוגמה:
 

Kulturarbeit   )עבודת התרבות( 
 דקות, יתקיים במחסן התערובת  00-ו 0, בשעה 0300בדצמבר  33-ביום שישי, ה

 פיאסטר, 0קונצרט קאמרי, מיצירות הידן, מוצרט ובטהובן. דמי כניסה ליחיד 
 פיאסטר. ניתן לרכוש כרטיסים במכירה מוקדמת אצל המזכיר. 9למשפחה 

 
היה מספר הקונצרטים שווה למספר ההרצאות, למרות תנאי  9161 – 9168לירס טוען בספרו, שבשנים 

 הישיבה הלא נוחים ובוודאי גם איכות הצלילים הנחותה. 
 

, סיפר ראובן ת של הכפר במשך שנים אחדותסימון, שהיה איש התרבוועוד על הפעילות המוסיקלית ועל הנס 
הנס ]...[ הביא עמו פסנתר כנף וארגן קונצרטים בביתו, אליהם הזמין אמנים מתל אביב, " :שטיינהרדט

ועדת התרבות, כלומר דאג להופעות אומנותיות, קונצרטים והנס השתייך גם ל שניגנו במרפסת ביתו.
הוא ארגן בעצמו ערבי  והרגיש טוב מאד בתפקידו זה. (!במחסן התערובת, ע"ג שקים וארגזים)ונאומים 

כולנו אהבנו ערבים אלו , במיוחד לאור העובדה שלרובינו לא היו תקליטים,  תקליטים של מוסיקה קלאסית.
סימון נתן הסברים קצרים שאף אחד לא רצה לשמוע, אך הקשבנו להם מפאת  שלא לדבר על פטפון.

החול, בערב החם, והתמסרנו לצלילי המוסיקה הקלאסית, שנשמעה לנו  ולאחר מכן התיישבנו על הנימוס.
 בתנאים אלו נעימה ויפה יותר מאשר באולמות הקונצרטים".

 
כן כבר בשנים הראשונות, אך בהן טרם נמצאה האפשרות הכלכלית -ה'רעב' לאולם תרבות ראוי, התעורר אם

 הדרושים. על כך יסופר במדור הבא.להקימו. לשם כך היה הכרח למצוא מקור חיצוני למשאבים 
 
 
 
 



06 

     

  

 

alon.ramot.hashavim@gmail.com  

 

 מקורות:
 

 .51, 58, 61, 41, 46,  91, 91, 98, 95,  96, 91  1' מס'  המודיעעלוני '
 

 .9126, הוצאת הוועד המקומי רמות השבים (0340 – 0300תש"ג ) –רמות השבים תרצ"ג ק, קיבא, ק, איגל, 
 

 .9112המועצה המקומית רמות השבים , הוצאת 0390 – 0300רמות השבים פ, לירס, 
 

 9116, חמים חולות, שטייניץ ד,
 
 ' במדור הארכיון באתר הכפר.כרונותיו של ארנסט שטייניץיז'מ, 4118שטיינהרדט,   ,ר
 
 .4111שטייניץ, תולדות המוסיקה ברמות השבים,  ,ד
 
 

 תיקון:
 בעקבות הדברים שנכתבו ב'הבזקים מהעבר' בעלון דצמבר,

 לתקן את רשימת ראשי המועצה הנבחרים שפורסמה:ברצוננו 
 ולא כפי שנכתב. 9111 – 9111דב סוקול כיהן כראש מועצה בשנים 

 
 

 מסמך מבוקש:
לדברי הארכיונאי של כפר מל"ל, דוב גרודמן, הוא מסר לפני שנים אחדות לאחד התושבים ברמות השבים, 

 העתק מסמך בעל חשיבות רבה לשני היישובים. שם המסמך:
 סיכום הטרנזאקציות של הקרקעות שנמכרו מכפר מל"ל לרמות השבים.

עמודים. כאמור המסמך חשוב הן לכפר מל"ל והן לרמות השבים, התושב  1 – 8המסמך הוא בכתב יד ומכיל 
( או להודיע על כך בדוא"ל לארכיון רמות 152-2288118שבידיו נמצא ההעתק מתבקש להתקשר לדוב )

 ( ויבוא על הברכה!teud.rh@gmail/comהשבים ) 
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  . אמיר עשבי.1. מאיר בדש.  8. ענת קבילי. 5. אריאלה גסמן. 2. גונן ישר. 6. מושי זלצמן. 4.אופיר אדלמן.  9
. מיכאל אהרונהיים. 96. ורדה שפיר. 94. אברהם נדל. 99. יוסי רוזנברג. 91. נמרוד פוביצר. 1. פיטר קפלון. 1

 . אוריאל פרידמן.91. טלי זלצמן. 98. יובל מי רז. 95. מיכאל ויסמן. 92
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